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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi magyarázza az MVM rekord összegű 
osztalékfizetését?" 

Tisztelt Miniszter úr!
 
Tőzsdei bejelentése alapján az MVM Zrt.  309 milliárd forintos osztalékelőleget  fizet  november
végéig az idei nyeresége terhére egyedüli részvényesének, az államnak.
 
Ez  azt  valószínűsíti,  hogy  az  állami  tulajdonú  vállalat  rendkívül  sikeres  üzleti  tevékenységet
folytatott az elmúlt hónapokban, hiszen a 2023-as év első feléről szóló pénzügyi jelentésében 209
milliárdos tervezett,  nem auditált  adózott  eredményről számolt be a cég.  Egyébiránt az auditált
eredménytartalék összege is jelentősen alacsonyabb a tervezett osztalékelőleg mértékénél.
 
Az  MVM  alig  több  mint  egy  éve  jelentette  be,  hogy  100  milliárd  forintos  általános
vállalatfinanszírozás célú hitelkeret-szerződést  kötött  az ICBC Austria-val,  az  egyik legnagyobb
kínai pénzintézet leányvállalatával.
 
Közismert,  hogy az átlagfogyasztás feletti,  úgynevezett  lakossági piaci gáz- és áram ár eltér  az
aktuális piaci energiaárak alakulásától.  Hónapok óta drasztikusan csökken a földgáz és az áram
tőzsdei  ára,  miközben  a  rögzített  lakossági  energia  ár  folyamatosan  és  jelentős  mértékben
meghaladja a piaci ár szintet. 
 
Tisztelt miniszter úr, kérem, segítsen tisztán látni abban, hogy mi volt a forrása az első féléves, nem
auditált  adózott  eredmény  és  a  kifizetendő  osztalékelőleg  közötti  százmilliárd  forintos
különbözetnek,  tekintettel arra, hogy még nem ismert a második féléves pénzügyi jelentés, és az
auditált eredménytartalék is jóval alacsonyabb ennél?  
 



Lehetséges-e, hogy az – átlagfogyasztás feletti – úgynevezett lakossági piaci energiaár extraprofitja
a nyereség forrása?
 
Lehívta-e az MVM a fent említett ICBC Austria hitelkeretet,  és amennyiben igen,  milyen célra
használták ezt fel?
 
Tisztelettel várom válaszát!
Tordai Bence
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